

大鼠迷走神经损伤对中枢核团神经元的影响 [\(点击查看pdf全文\)](#)

《南方医科大学学报》 [ISSN:/CN:] 期数: 2012年11期 页码: 1576 栏目: 出版日期: 2012-11-15

Title: Retrograde changes in the dorsal motor nuclei of rat vagus nerve after vagotomy

作者: [周海洋](#); [常业恬](#); [戴茹萍](#)

Author(s): -

关键词: [迷走神经背核](#); [迷走神经离断术](#); [诱导型一氧化氮合成酶](#); [烟酰胺腺嘌呤二核苷酸脱氢酶](#)

Keywords: [dorsal motor nucleus of vagus](#); [vagotomy](#); [inducible nitric oxide synthase](#); [nicotinamide adenine dinucleotide phosphate](#)

分类号: -

DOI: -

文献标识码: -

摘要: 目的观察大鼠外周迷走神经主干离断后对中枢迷走背核神经元的影响。方法应用尼氏染色和免疫组化检测成熟雄性

SD大鼠迷走神经主干离断后中枢背核神经元形态和诱导型一氧化氮合成酶(iNOS)及烟酰胺腺嘌呤二核苷酸脱氢酶(NADPH)

表达的变化。结果迷走神经离断后1d和5d右侧背核神经元形态与对照组及同时间点左侧背核相比有明显改变,神经元细胞

数量有明显减少;右侧迷走神经离断后5d大鼠右侧背核区均可见大量iNOS染色阳性神经元;右侧迷走神经离断后5d大鼠右

侧背核区均可见较多NADPH染色阳性神经元。结论大鼠单侧迷走神经离断后可导致同侧迷走中枢背核发生逆行性改变。

Abstract: Objective To investigate the retrograde changes in the dorsal motor nuclei (DMV) of the vagus nerve after vagotomy

in rats. Methods Nissl staining and immunohistochemistry were used to observe the morphological and quantitative changes

of the DMV and alterations of the expression of iNOS and NADPH after severing of the vagus nerve in adult male Wistar rats.

Results Compared with the control group, the rats with right vagotomy showed obvious morphological changes and a

significantly decreased number of neurons in the right DMV ($P < 0.05$). Numerous iNOS- and NADPH-immunopositive cells

were detected in the right DMV 5 and 10 days after right

vagotomy. Conclusion Vagotomy causes obvious retrograde changes

in rat DMV shown by a significantly decreased number and obvious morphological changes of the neurons in the DMV.

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(2227KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[推荐给朋友/Recommend](#)

统计/STATISTICS

[摘要浏览/Viewed](#) 95

[全文下载/Downloads](#) 123

[评论/Comments](#)



参考文献/REFERENCES

-

备注/Memo: -